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Rada Powiatu Wołowskiego 
Radni-Sesja 

Protokół nr XLI 

XLI Sesja w dniu 23 listopada 2021  

Obrady rozpoczęto 23 listopada 2021 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 17:18 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 16 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Borkowski  

2. Janusz Dziarski  

3. Artur Fojt  

4. Michał Gołąb  

5. Bartosz Granat  

6. Jarosław Iskra  

7. Stanisław Jastrzębski  

8. Kamil Jeżyna  

9. Janusz Kawalec 

10. Wacław Kwiek  

11. Maciej Nejman 

12. Kazimierz Pakulski 

13. Zbigniew Posacki  

14. Zbigniew Skorupa  

15. Józef Szumilas  

16. Urszula Wojtyło 

17. Anna Wróbel  

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący otworzył sesję Rady Powiatu Wołowskiego.  

 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

Wobec braku uwag do porządku posiedzenia przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław 

Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej 

Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna 
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Wróbel  

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Skorupa  

 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Bartosz Granat , Jarosław Iskra , 

Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, 

Kazimierz Pakulski, Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Michał Gołąb , Zbigniew Posacki  

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Skorupa  

 

 

4. Wnioski i oświadczenia obywatelskie. 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do kolejnego punktu. 

 

5. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie uchwalenia "Powiatowego 

programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie i ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 

2021 - 2025". 

 

P. Małgorzata Tkaczyk przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Powiatowy 

programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie i ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 

2021 - 2025 został poddany konsultacjom społecznym. Nie wpłynęły uwagi do programu.  

 

Przewodniczący Rady zapytał o statystykę w zakresie płci ofiar przemocy. Czy wśród ofiar 

występują mężczyźni? 

P. Małgorzata Tkaczyk w odpowiedzi wskazała, iż zdarzają się wśród ofiar przemocy 

mężczyźni. Jednak ok. 95 % to kobiety i dzieci.  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej przestawił pozytywną opinię do 

projektu uchwały.  
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Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie uchwalenia "Powiatowego 

programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie i ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 

2021 - 2025"..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław 

Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej 

Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna 

Wróbel  

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Skorupa  

 

6. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie przyjęcia Programu 

współpracy Powiatu Wołowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami, o 

których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2022 r. 

 

P. Magdalena Górak- Kaleta przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Program 

został poddany konsultacjom. Nie wpłynęły uwagi do projektu programu.  

Przewodniczący Rady zapytał jakie środki finansowe przewidziane są na wsparcie org. 

pozarządowych. 

P. Magdalena Górak- Kaleta odparła, iż w programie zawarta jest ogólna kwota ok. 300.000 

zł. Kwota może ulec zmianie.  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej przestawił pozytywną opinię do 

projektu uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie przyjęcia Programu współpracy 

Powiatu Wołowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na 2022 r..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Bartosz Granat , Jarosław Iskra , 

Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, 

Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
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Michał Gołąb  

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Skorupa  

 

7. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Wołowskiego za 

rok szkolny 2020/2021. 

 

P. K. Fęglerska przedstawiła informację oświatową za rok szkolny 2020/2021. 

Przewodniczący Rady wskazał, iż sukcesem jest pozyskanie środków zewnętrznych dla szkół. 

Wspomniał, iż  z uwagi na mniejszą ilość uczniów przyszły nabór do szkół może okazać się 

trudny. 

P. Maciej Nejman zapytał, czy Zarząd zamierza podjąć działania w celu zatrzymania odpływu 

uczniów z Wińska do Lubina. Tak jak wykonano w Lubiążu zapewniając uczniom dojazd do 

Brzegu Dolnego. Czy działania są podjęte, czy planowane? 

 

P. Janusz Dziarski w prezentacji informacji oświatowej przedstawiona została promocja szkół 

powiatowych, w celu zatrzymania uczniów w powiecie. Te działania, które są podejmowane 

mają szanse sprawić, aby większa część uczniów pozostała w powiecie.  

P. Anna Wróbel dodała, iż darmowy przejazd z Wińska do Lubina nie spowodował 

znacznego odpływu uczniów. Duże miasto jest atrakcyjniejsze dla młodzieży. Problemem jest 

zorganizowanie przez dyrektorów w celach promocyjnych dni otwartych z uwagi na 

pandemię Covid-19. Kampania promocyjna przez internet jest niewystarczająca.  

P. Bartosz Granat  pozytywnie odniósł się do przedstawieniowej prezentacji oraz pozyskania 

środków zewnętrznych. Zapytał jak odbywa się pozyskanie środków zewnętrznych. 

P. Katarzyna Fęglerska wskazała, iż projekty sporządza firma zewnętrzna oraz pracownicy 

wydziału edukacji wspólnie z dyrektorami szkół.  

 

P Urszula Wojtyło wskazała, iż  merytorycznie dyrektorzy szkół przygotowują projekty, 

należy im się za to podziękowanie. Podziękowała za ciężką pracę nauczycielom oraz 

dyrektorom szkół. 

 

P. Anna Wróbel odniosła się do projektów, które są realizowane, iż większa część wsadu 

projektu to ogromna praca dyrektorów, nauczycieli, osoby rozliczającej i p. kierownik 

wydziału edukacji. Podziękowała za ciężką pracę. Dodała, iż komisja edukacji wizytuje 

szkoły pod kątem realizacji projektów, postępów prac. Dodała, iż szkoły są bardzo dobrze 

przygotowane do pracy zdalnej.  

 

P. Katarzyna Fęglerska odniosła się do działań na rzecz zatrzymania uczniów w powiecie. Te 

działania to dostosowanie standardów nauczania do rynku pracy, ogromne zaangażowanie 

kadry nauczycielskiej, dyrektorów. Nadto udział w projektach unijnych by być 

konkurencyjnym, budzić zainteresowanie uczniów. Szeroki wachlarz działań ma cel 
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długofalowy. Na efekty działań trzeba poczekać. To buduje strategię rozwoju placówek w 

przyszłości. 

P. Przewodniczący podziękował P. Kierownik za przygotowanie kompleksowej informacji 

oświatowej.  

 

8. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu między 

sesjami. 

 

P. Przewodniczący nadmienił, iż sprawozdania zostały radnym przekazane wraz z 

materiałami na sesję.  

P. Janusz Dziarski sprostował pomyłkę w pkt 17 sprawozdania z realizacji inwestycji, iż 

boisko przy ZPR w Brzegu Dolnym zostało już ukończone. Poinformował o otwarciu ofert na 

remont przepustu pod drogą powiatową w Starym Wołowie. Dodał, iż wszystkie 

postępowania przetargowe są prowadzone, zdarza się że nie udaje się czegoś rozstrzygnąć z 

przyczyn obiektywnych. Nadto popyt na rynku budowlanym jest duży.  

 

P. Bartosz Granat zapytał o spotkanie dot. drugiego naboru w ramach Polskiego Ładu. Czy są 

już decyzje odnośnie dróg, które znajdą się we wnioskach? Zapytał również o plan remontów 

dróg na przyszły rok. Dodał, iż mieszkańcy sygnalizują problemy. 

 

P. Janusz Dziarski odparł, iż drugi nabór nie został  jeszcze ogłoszony. Trudno w tym 

momencie ustalić kolejność wyboru dróg, które znajdą się we wnioskach. W dniu jutrzejszym 

odbędzie się spotkanie z przedstawicielami BGK na które zostali zaproszeni przedstawiciele 

gmin z terenu Powiatu Wołowskiego. Odnośnie remontów dróg w przyszłym roku, w 

budżecie powiatu na przyszły rok będą przeznaczone niewielkie kwoty. Wynika to z 

przewidzianych niskich subwencji oraz niższych dochodów z PIT.  

 

P. Bartosz Granat (Ad Vocem) zwrócił się z prośbą  o zorganizowanie spotkania (konsultacji) 

z radnymi jak zostanie ogłoszony drugi nabór, w celu omówienia priorytetów.  

P. Janusz Dziarski przechylił się do prośby P. Bartosza Granata.  

P. Michał Gołąb odniósł się do wypowiedzi P. Sekretarza dot. wniosku w ramach Polskiego 

Ładu oraz złożonej korekty. Złożył w tej sprawie wniosek o udostępnienie inf. publ. Otrzymał 

odpowiedź, iż korekta została sporządzona, ale nie została skutecznie złożona z uwagi na brak 

możliwości. Poprosił o wyjaśnienie.  

 

P. Janusz Dziarski wskazał, iż polecił P. Sekretarzowi odpowiedź na pytanie. Dodał iż P. 

Sekretarz udzielił odpowiedzi zgodnie z prawdą. Następnie zwrócił się do P. Sekretarza o 

odniesienie się.  

 

P. Andrzej Nejman Sekretarz Powiatu odparł, iż informując na sesji miał wiedzę, że była wola 

przystąpienia do sporządzenia korekty, jednak okazało się że nie było możliwości jej 
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złożenia. Prace zostały wszczęte intencjonalnie, nie zostało to zmaterializowane, po 

uzyskaniu informacji, że nie ma możliwości złożenia korekty. Zostały podjęte kroki w celu 

uzupełnienia wniosku. Przeprosił, że wprowadził w błąd.  

P. Michał Gołąb odparł, iż polecenia zostały wydane. Zwrócił się o wskazanie, jakie drogi 

były planowane w kontekście kolejnych naborów. Jaki był kierunek myślenia, jakie drogi 

będą zgłoszone?  

 

P. Janusz Dziarski odparł, iż o konkretach będzie mowa na spotkaniu, gdy będą znane kryteria 

drugiego naboru. 

 

P. Urszula Wojtyło zwróciła się z zapytaniem o dokapitalizowanie spółki PCM, objęcie 

udziałami wielkość kapitału. Odniosła się do zapytania skierowanego w tej sprawie do 

Zarządu w której została odesłana do spółki PCM. Zapytała, czy Zarząd zapoznał się ze 

stanem środków na koncie spółki i czy dokapitalizowanie było niezbędne? 

 

P. Janusz Dziarski wskazał, iż stan konta nie jest odzwierciedleniem kondycji finansowej 

spółki.  

 

9. Informacja Przewodniczącego Rady na temat działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący poinformował o udziale w dniu 11.11.2021 r. we mszy św. za Ojczyznę w 

kościele parafialny w Brzegu Dolnym.  

Przewodniczący poinformował o otrzymanej analizie oświadczeń majątkowych radnych dok. 

przez tut. Urząd Skarbowy. 

 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Wpłynęło zapytanie p. U. Wojtyło, na które P. Radna otrzymała odpowiedź. 

Wpłynęła interpelacja P. M. Nejmana w sprawie ławek na ul. Leśnej na którą Pan Radny 

otrzymał odpowiedź.  

 

11. Wnioski i oświadczenia radnych. 

P. Przewodniczący odniósł się do wyników kontroli przetargu na rozbudowę Zespołu Szkół 

Zawodowych w Wołowie przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w październiku br. 

Zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie wyników 

kontroli.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Bartosz Granat odczytał wynik kontroli. Nie 

stwierdzono nieprawidłowości natury formalnej.  
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12. Wolne głosy, komunikaty. 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do kolejnego punktu 

13. Zakończenie obrad. 

 

 

 

  

Przewodniczący 

Rada Powiatu Wołowskiego 

  

 

Przygotował(a): Marta Drabik 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


